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Wspólne posiedzenie 
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Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 34. posiedzeniu Senatu do ustawy o go-
spodarce opakowaniami i odpadami opakowaniowymi.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodnicząca Komisji 
Środowiska Jadwiga Rotnicka)

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Szanowni Państwo!
Otwieram posiedzenie Komisji Samorządu Terytorial-

nego i Administracji Państwowej oraz Komisji Środowiska 
poświęcone głosowaniu nad zestawieniem wniosków do 
ustawy o gospodarce opakowaniami i odpadami opako-
waniowymi.

W zestawieniu – państwo na pewno jesteście w stanie 
to sobie porównać – jest osiem poprawek i są to poprawki 
komisyjne. Pięć poprawek jest zbieżnych, komisje wyraziły 
co do nich swoją opinię i je zaakceptowały. Dwie poprawki 
odnoszą się do art. 25 – może nie są one rozbieżne, ale mó-
wią o zmianach w niejednakowym zakresie. Jest też jedna 
poprawka wspólna, Komisji Samorządu Terytorialnego 
i Administracji Państwowej oraz Komisji Środowiska.

Żeby nie przedłużać, powiem, że właściwie zakończy-
liśmy dyskusję, teraz tylko przeprowadzimy głosowania. 
Proponuję, aby poprawki od pierwszej do czwartej prze-
głosować łącznie, en bloc. Nie. Jedna jest… Przepraszam, 
nie można. Poprawka pierwsza, trzecia i czwarta.

(Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński: …I ósma.)

Pierwsza, trzecia, czwarta i ósma.
Możemy głosować łącznie, tak? Możemy.
Poprawka pierwsza, trzecia i ósma. Poddaję je pod 

głosowanie.
Kto z państwa jest za?
(Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii Senatu 

Mirosław Reszczyński: Przepraszam…)
Tak?
(Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii Senatu 

Mirosław Reszczyński: Pierwsza, druga, czwarta i ósma.)
A czwarta jest tylko…
(Głos z sali: Nie. Pierwsza, druga, czwarta i ósma.)
Aha, dobrze. Pierwsza, druga, czwarta, ósma. Bardzo 

przepraszam.
Kto jest za? (14)
Kto jest przeciwny? (0)
Kto wstrzymał się od głosowania? (0)
Poprawki zaakceptowano jednogłośnie.
Poprawka trzecia jest poprawką Komisji Środowiska.
Bardzo proszę Biuro Legislacyjne o ustosunkowanie 

się do poprawki i powiedzenie, o co w niej chodzi, a stronę 
rządową – o akceptację.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Propozycja tej poprawki była omawiana zarówno na 

posiedzeniu Komisji Środowiska, jak i na posiedzeniu ko-
misji samorządu terytorialnego. Poprawka ma charakter 
legislacyjny. Wprowadzamy sformułowanie stosowane 
w praktyce legislacyjnej w przypadku określania wzajem-
nej relacji pomiędzy przepisami ustawy. Dziękuję.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję bardzo.
Strona rządowa?

Radca Prawny 
w Departamencie Gospodarki Odpadami 
w Ministerstwie Środowiska 
Maria Duczmal:
Jesteśmy za przyjęciem poprawki.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Jest akceptacja.
Poddaję poprawkę pod głosowanie.
Kto z państwa jest za? (14)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (0)
Poprawka została przyjęta.
Przechodzimy do poprawki piątej.
Przyjęcie poprawki piątej wykluczy głosowanie nad 

poprawką szóstą. Jest pewna różnica między dwoma za-
pisami odnoszącymi się do art. 25.

Poproszę Biuro Legislacyjne o wskazanie różnicy 
i ewentualnie ocenę, która z proponowanych poprawek 
bardziej oddaje ducha dyrektywy, a potem stronę rządową 
o wskazanie, którą poprawkę akceptuje.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Poprawka piąta ma na celu rozszerzenie katalogu o je-

den podmiot – chodzi o grupę przedsiębiorców wska-
zanych w przepisie – który może zawrzeć stosowne, 
wymienione w przepisie, porozumienie z marszałkiem 
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województwa. Poprawka szósta ma charakter porządku-
jący. Porządkuje zmianę, która została wprowadzona na 
etapie prac sejmowych.

Zmiana w ust. 1 nie przynosiła skutków, konsekwen-
cji w ust. 6 i w ust. 11. Poprawka szósta w zestawieniu 
jest poprawką porządkującą, natomiast poprawka piąta, 
jak wcześniej wspominałem, ma charakter merytoryczny, 
rozszerza katalog o jeden podmiot.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję.
(Głos z sali: …Cel?)
Zaraz, zaraz, momencik. Najpierw pytanie pana 

Niewiarowskiego.

Senator Ireneusz Niewiarowski:
Dziękuję.
Pytanie do pana legislatora. Pan legislator wspomniał 

o rozszerzeniu katalogu o jedną grupę, to znaczy o typ 
grupy. Rozumiem, że w porozumieniu z marszałkiem… 
Takich grup może być nieskończona liczba, a w związku 
z tym system kontroli będzie znacznie utrudniony, być 
może będzie pewien chaos i zagrożenie. Nie wiem, czy ja 
to dobrze rozumiem.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję.
Bardzo proszę.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Odpowiem, że chodziło mi o rodzaj podmiotu. Wiadomo 

było, że z poszczególnymi marszałkami porozumienia 
może zawierać kilka grup branżowych, jak również kilka 
grup producentów. Chodziło mi o rodzaj podmiotu, nie 
o liczbę. I jak mówię, rzeczywiście może być kilka grup. 
Dziękuję.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję bardzo.
Pan senator Pęk, który jest wnioskodawcą poprawki 

dotyczącej art. 25.

Senator Bogdan Pęk:
Proszę państwa, najprościej mówiąc, powiem, że chodzi 

o to, żeby poszerzyć katalog o podmioty spoza samorządu 
gospodarczego. Na posiedzeniu Komisji Środowiska wszy-
scy się z tym zgodzili, zgodził się z tym także rząd. Wydaje 
się, że jest to racjonalne postępowanie, dlatego że protestują 
inne podmioty, te, które na mocy dotychczasowego zapisu 
albo w wyniku poprawki szóstej, byłyby wyeliminowane 
z możliwości działania w tym obszarze.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Dziękuję bardzo.
Proszę teraz stronę rządową.

Naczelnik Wydziału 
do spraw Odpadów Poużytkowych 
w Departamencie Gospodarki Odpadami 
w Ministerstwie Środowiska 
Paweł Sosnowski:

Poprawka rozszerzająca zakres grup podmiotów, któ-
re mogą podpisywać porozumienia, od tego, co zostało 
przyjęte przez Sejm, różni się tym, że również grupom 
przedsiębiorców dano możliwość, by takie porozumienia 
podpisywać.

Naszym zdaniem bliższy dyrektywie jest przepis mó-
wiący o porozumieniach, które mogą być zawierane przez 
organizacje samorządu gospodarczego. Dlaczego? Dlatego, 
że w dyrektywie jest mowa o tym, że porozumienia powin-
ny być zawierane pomiędzy przedstawicielami właściwych 
organów oraz danych sektorów gospodarki. Nie oznacza 
to, że stoimy na stanowisku, że nie można przyjąć takiego 
rozszerzenia. Jednak, naszym zdaniem, bliższe rozwią-
zaniom dyrektywy jest pozostawienie przepisu w takiej 
formie, w jakiej został przyjęty przez Sejm, z poprawką 
szóstą, która została zaproponowana przez komisję sa-
morządu terytorialnego. Ale możliwe jest też przyjęcie 
drugiej poprawki.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Dziękuję.
Pan senator Pęk raz jeszcze.

Senator Bogdan Pęk:

Ja tylko chcę przypomnieć, że obecny na posiedzeniu 
Komisji Środowiska minister Woźniak zgodził się z tą po-
prawką i dlatego dziwię się…

(Brak nagrania)

Naczelnik Wydziału 
do spraw Odpadów Poużytkowych 
w Departamencie Gospodarki Odpadami 
w Ministerstwie Środowiska 
Paweł Sosnowski:

Dlatego ja nie twierdzę, że jesteśmy przeciw tej po-
prawce. Wskazuję tylko na to, że, naszym zdaniem, bliższa 
dyrektywie jest jednak poprawka szósta.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Dziękuję.
Po wyjaśnieniach przystępujemy do głosowania.
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Najpierw głosujemy nad poprawką piątą, bo tak jest 
w kolejności.

Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki piątej? 
Proszę podnieść rękę. (11)

Kto jest przeciwny? (5)
Kto wstrzymał się od głosu? (0)
Poprawka piąta została przyjęta.
Wobec tego nie głosujemy nad poprawką szóstą.
Poprawka siódma była przez pana omówiona.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:

To jest poprawka redakcyjna.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Co na to strona rządowa?

Radca Prawny 
w Departamencie Gospodarki Odpadami 
w Ministerstwie Środowiska 
Maria Duczmal:
Jesteśmy za.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Poddaję poprawkę pod głosowanie.
Kto jest za przyjęciem poprawki siódmej? (16)
Dziękuję.
Nie ma głosów przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu.
Poprawka została zaakceptowana.
Dziękuję bardzo. Wyczerpaliśmy porządek obrad.
(Głos z sali: Sprawozdawca.)
Jeszcze tylko sprawozdawca. Czy pan senator Iwan, 

czy ja? Kto chce?
(Senator Bogdan Pęk: Pani byłaby…)
Dobrze. Dziękuję.
Zamykam posiedzenie komisji.
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